
Zápis ze zasedání AS PřF UJEP

konaného dne 16. 10. 2024

Přítomní: Mgr. Jiří Fišer, Ph.D.

Ing. Markéta Gloneková Ph.D.

Ing. Viktor Greguš

Mgr. Stanislav Pařez, Ph.D.

PhDr. Jiří Přibyl, Ph.D. (předseda AS PřF UJEP)

Mgr. Kristýna Rybová, Ph.D.

RNDr. Petr Ryšánek, Ph.D.

Ing. Magda Škvorová, Ph.D.

Alex Schönfelder

Mgr. Marcel Štofik, Ph.D.

Adéla Uxová (místopředsedkyně AS PřF UJEP)

Lukáš Wilda

Omluveni: Bc. Alice Charvátová

Dita Richterová

Mgr. Květuše Sýkorová

Tajemník: Jakub Verner

Hosté: RNDr. Regina Herma, Ph.D. (proděkanka pro vnější a zahraniční vztahy PřF UJEP)

RNDr. Martin Švec, Ph.D. (proděkan pro studium PřF UJEP)

PhDr. Jaroslav Zukerstein, Ph.D (proděkan pro vědu a výzkum PřF UJEP)

Návrh programu zasedání:

1. Schválení programu zasedání.

2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 19. 6. 2024.

3. Schválení podmínek pro přijetí ke studiu 2025-2026.

4. Různé.

Zahájení: 13.00

Jednání: AS PřF UJEP je schopen usnášení – přítomno je 12 z 15 členů.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl zahájil zasedání přivítáním senátorů AS PřF UJEP, členů vedení PřF

UJEP a hostů.



1. Schválení programu zasedání.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval senátory k připomínkování navrženého programu zasedání

a k případnému doplnění bodů. Přítomní senátoři neměli k předloženému bodu žádné připomínky.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval přítomné senátory k hlasování o usnesení.

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje program řádného zasedání.

hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 19. 6. 2024.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vybídl senátory k připomínkování předloženého zápisu. Žádný ze

senátorů zápis nepřipomínkoval. Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval přítomné senátory

k hlasování o usnesení.

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje zápis z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne

19. 6. 2024.

hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

3. Schválení podmínek pro přijetí ke studiu 2025-2026.
Předseda AS PřF Přibyl předal slovo předkladateli tohoto bodu, proděkanu Švecovi. Ten stručně

popsal, že nastala situace, kdy některým studijním oborům akreditovaným kolem roku 2014 a ve

kterých ještě stále jsou někteří studenti vyšších ročníků, končí akreditace koncem roku 2024. Tito

studenti v takovém případě tento program zakončí (absolvováním nebo ukončením studia) nebo

jim bude nabídnuto převedení do příbuzných studijních programů, které byly akreditovány

následně. Vyskytli se dva studenti, kteří projevili zájem, za předpokladu absolvování SZZ/obhajob

v mimořádném listopadového termínu, nastoupit do navazujícího magisterského studia od letního

semestru tohoto akademického roku. Po konzultaci s paní prorektorkou pro studium Chvátalovou

je toto řešení možné cestou vyhlášení přijímacího řízení pro konkrétní obory, do kterých se tito

studenti chtějí hlásit. Jinak kromě mimořádných termínů se formálně jedná o běžné přijímací

řízení. Pan proděkan Švec doplnil, že jednotlivě kontaktoval všechny další studenty oborů, kterým

končí akreditace, a nikdo další zájem o možnost nastoupení do navazujícího magisterského studia

v letním semestru neprojevil. Studijní “fázový posun” u zmíněných dvou studentů nevadí, neboť si

již teď, na konci jejich bakalářského studia, zapisují předměty z prvního ročníku navazujícího

magisterského studia.

Předseda AS PřF UJEP proděkanovi poděkoval a otevřel veřejnou diskusi k tomuto bodu.

Senátorka Gloneková se zeptala, jestli musí mít studenti, kteří se budou hlásit, úspěšně obhájenou

závěrečnou bakalářskou práci, když mají splněné SZZ. Proděkan Švec jí odpověděl, že za

předpokladu, že nebudou mít úspěšně obhájeno, se studenti přihlásit sice mohou, ale nesplní tím

podmínky pro přijetí. Dalším studentům bude nabídnuto převedení do příslušných akreditovaných

oborů, kam se budou moci přihlásit. Nepřijdou-li na zápis, možnost převedení jim propadne. O tom



všem jsou informováni. V případě převedení jim závěrečné práce a splněné předměty budou

uznány a studenti si budou pouze doplňovat, co jim chybí, neboť nové programy obsahují více

předmětů.

Senátor Wilda se zeptal, jestli po převedení studenta do příslušného studijního programu budou

úplně všechny předměty uznány. Proděkan Švec mu odpověděl, že se budou dělat porovnávací

tabulky a může se stát, že si student bude muset některé předměty doplnit, ale bude mu uznáno

maximum možného, bez ohledu na stáří předmětu nebo známku (některé katedry neuznávají

předměty absolvované se známkou 3).

Dalšího dotazu nebylo, a tak předseda AS PřF UJEP vyzval přítomné senátory k hlasování o

usnesení.

Usnesení: AS PřF UJEP dle § 27 odst. 1 písm. e) schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu na

Přírodovědecké fakultě UJEP pro akademický rok 2025-2026.

hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

4. Různé.
Senátor Ryšánek sdílel informaci, že na AS UJEP byl v řešení volební řád FZS, která se jako

druhá fakulta UJEP rozhodla přistoupit k umožnění voleb do akademického senátu fakulty také

elektronicky. FŽP toto již má zavedené a je s tím spokojená, obzvlášť se zvýšenou volební účastí u

studentů. Zmínil, že by UJEP měla mít zakoupený software pro takové volby. Otevřel tím tedy

prostor k diskuzi, nechtěla-li by PřF též takovou úpravu do volebního řádu zanést.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl odpověděl, že pokus o elektronické volby do AS PřF UJEP již

proběhl, avšak neúspěšně, selhávalo to na technickém provedení - jak se zajistí autenticita voliče?

K tomu senátor Ryšánek popsal proces přihlašování pomocí portálu STAG a následného

kódování, které bez hardwarového klíče nelze téměř prolomit. Na popud dotazu předsedy AS PřF

UJEP Přibyla ohledně souběžného probíhání voleb prezenčních a elektronických senátor Ryšánek

dodal, že předseda AS FZS UJEP, který byl na výše zmíněném zasedání AS UJEP, vysvětlil, že

proběhnou volby buď prezenčně nebo elektronicky, nikoliv obojí zároveň.

Senátorka Škvorová doplnila, že byla přítomna na školení ohledně elektronických voleb, kde paní

školitelka představovala zvýšení volební účasti u studentů.

Senátor Ryšánek doplnil, že volby se díky tomu mohou dít po několik dní.

Senátor Ryšánek navrhl schůzi s panem prorektorem pro rozvoj a digitalizaci Chytrým, načež

předseda AS PřF UJEP navrhl pana prorektora pozvat na příští zasedání AS PřF UJEP.



Senátor Schönfelder otevřel problém parkování v okolí kampusu - lidé, kteří by si chtěli

nakoupit v blízkém Kauflandu, téměř nemohou, neboť nemají kde zaparkovat, protože přilehlé

parkoviště bývá obsazené, často právě studenty UJEP.

Proděkanka pro vnější a zahraniční vztahy PřF UJEP Herma se domnívá, že kapacitu parkování u

Kauflandu by měl řešit Kaufland a posunula problematiku nedostatku parkovacích míst pro

studenty na úroveň rektorátu.

Proděkanka pro vnější a zahraniční vztahy PřF UJEP, senátorka Škvorová a senátor Ryšánek se

domnívají, že problém Kauflandu by vyřešily závory, které nejspíš má Kaufland již v plánu

instalovat.

Proděkan pro vědu a výzkum Zukerstein z pozice bývalého prorektora zmínil, že parkování bylo

předmětem dřívějších diskusí, které skončily řešením parkování jako zaměstnaneckým benefitem.

V tuto chvíli se apeluje na udržitelnost a omezování osobní automobilové dopravy a využívání

například sdílených aut apod. Navíc předmětem úvah a komunikací s městem byla vize kruhového

objezdu na křižovatce pod budovou CPTO a pod ním na pozemcích, které vlastní UJEP, by mohlo

vzniknout parkoviště. K tomu ale zatím nedochází. Situace není jednoduchá i z pohledu dotačních

titulů vypsaných např. na budování vysokoškolské infrastruktury nebo vysokoškolských kolejí,

které bývají s vysokou mírou spoluúčasti a na parkoviště žádné dotační tituly vypsané nejsou. V

úvahách jsou diskuse s komerční sférou.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl zopakoval, že problém by měl případně řešit rektorát.

Proděkanka pro vnější a zahraniční vztahy PřF UJEP Herma upozornila na domluvený termín

natáčení dílu podcastu ScienceTalks nejen o fungování akademického senátu, ve kterém by se

akademický senát měl přiblížit studentům a akademikům.

Další body do sekce Různé předloženy nebyly.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl poděkoval všem přítomným za účast.

Ukončení: 13.30

Zapsal: Jakub Verner

PhDr. Jiří Přibyl, Ph.D.

předseda AS PřF UJEP


